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31 mln zł
koszt inwestycji

Zarząd Województwa Śląskiego podsumował półmetek aktualnej kadencji. Działania zdeterminowała przede wszystkim 
walka z COVID-19, na którą do tej pory przeznaczono już 300 mln zł. Ogromne wsparcie otrzymali przedsiębiorcy w postaci 
Śląskiego Pakietu dla Gospodarki. Pandemia nie zablokowała rozwoju regionu. Wszystkie inwestycje realizowane są 
zgodnie z planem. Aż 4,4 mld euro trafi do województwa w ramach nowej perspektywy unijnej na lata 2021-2027.

JAKUB CHEŁSTOWSKI, marszałek województwa

Minione dwa i pół roku to solidnie przepracowany czas. 
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REKLAMA

Szybko, komfortowo 
i bez zbędnych formalności

od 300 zł do 4 000 zł
RRSO: 191,87 %

tel. 730 30 30 77
www.pozyczkaw24h.pl

POGOTOWIE 
GOTÓWKOWE

Będzie nowa Będzie nowa 
SZKOŁA!SZKOŁA!

Mieszkańcy Larysza czekali na tę decyzję od wielu lat. 
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Polityczne spory i chęć zniszcze-
nia przeciwnika nawet kosz-
tem miasta od wielu kaden-

cji są niechlubną wizytówką mysło-
wickiego samorządu. Szybko rozwia-
ły się nadzieje, że po 2018 roku będzie 
inaczej. Co prawda prezydent Dariusz 
Wójtowicz zadeklarował apolitycz-
ność ale - niestety - tym śladem nie 
poszła większość radnych. Dalej je-
steśmy świadkami prywatnych woje-
nek, których ofiarą nie padają samo-
rządowcy, ale miasto i mieszkańcy. 

Ostatnio mieliśmy 
kumulację takich sytuacji. 

Spełnił się czarny scenariusz dla 
mieszkańców ulicy Strażackiej 2. Wy-
konawca kompleksowego remontu 

kamienicy wycofał się z realizacji in-
westycji. Wszystko przez opieszałość 
szefa mysłowickiej Rady Miasta, który 
dwukrotnie przerywał sesję, odkłada-
jąc w czasie decyzję o przyznaniu pie-
niędzy potrzebnych na remont. Ozna-
cza to, że remontu elewacji nie będzie, 
ani wymiany źródeł ciepła z kopciu-
chów na centralne ogrzewanie. Miesz-
kańcy, przynajmniej na razie mogą za-
pomnieć o czystej, wyremontowanej  
i pomalowanej klatce schodowej. Mu-
szą za to znów kupić opał na zimę. Ta-
kie są skutki odkładania w czasie ob-
rad sesji Rady Miasta. 

Radni mieli przekazać 
środki na remont 
kamienicy przy 
Strażackiej 2 w maju. 

Ostatecznie stało się to dopiero  
16 czerwca. W międzyczasie Tomasz 
Papaj, przewodniczący Rady Mia-
sta zarządził aż dwie przerwy w ob-
radach. Niestety, wykonawca remon-
tu nie mógł tak długo czekać i wyco-
fał się z inwestycji. Podczas obrad rad-
ni zwracali uwagę przewodniczące-
mu, by ten pozwolił głosować wnio-
sek o remont Strażackiej 2. Papaj nie 
posłuchał i od razu zarządził głosowa-
nie nad wnioskiem o kolejną przerwę. 
Skutki są opłakane, a mieszkańcy nie 
kryją oburzenia: 

- Zapraszam zimą do tych grubych 
murów które tak ciężko jest ogrzać. 
Drugi rok czekamy na rozpoczęcie re-
montu kamienicy i podłączenie cen-
tralnego ogrzewania. Radni są po to, by 
mieszkańcom Mysłowic jak i samemu 
miastu pomagać, a nie podkładać kło-
dy - komentuje pani Barbara. 

Co więcej, przy Strażackiej budo-
wane są ścieżki rowerowe, których 
powstanie miało być skoordynowane 
z remontem kamienicy. Jeśli moder-
nizacja budynku ruszy w przyszłym 
roku, to nowe drogi dla rowerzystów 
trzeba będzie od razu remontować. 

Przerywanie sesji 
ściągnęło także problemy 
na planowane schronisko 
dla zwierząt. 

To jedna z najbardziej wyczekiwa-
nych inwestycji, która ma powstać ze 
środków rządowego Funduszu In-

westycji Lokalnych. Przypomnijmy, 
że Mysłowice dostały aż 37 mln zł.  
W przeliczeniu na jednego mieszkań-
ca, jest to jedna z najwyższych kwot 
w kraju. Listę kilkunastu zaplanowa-
nych inwestycji otwiera budowa no-
wego schroniska dla zwierząt. Do-
tychczasowe, prowadzone przez To-
warzystwo Opieki nad Zwierzętami  
w Polsce przy ul. Sosnowieckiej nie 
może już dalej funkcjonować. W tej 
sytuacji miasto postanowiło zbudo-
wać swoje schronisko. Prezydent Da-
riusz Wójtowicz pisał w tej sprawie li-
sty do premiera Mateusza Morawiec-
kiego. I udało się! Dzięki rządowemu 
wsparciu i osobistemu zaangażowaniu 
samego premiera, otrzymaliśmy środ-
ki na budowę nowego, bezpiecznego  
i nowoczesnego azylu dla zwierząt. 
Zaplanowano je na ul. Świerczy-
ny, przy granicy miasta z katowicki-
mi Szopienicami. Ta lokalizacja speł-
ni wymogi powiatowego inspektora 
weterynarii. Powstanie nowoczesny, 
w pełni wyposażony dom dla zwie-

rząt z obsługą medyczną oraz bytową. 
Będzie: kociarnia, boksy i wybiegi dla 
psów oraz sala edukacyjna. 

Troska o zwierzęta 
powinna jednoczyć 
samorządowców,  
ale jest inaczej. 

Jednym ze skutków przerwy w ob-
radach Rady Miasta było unieważ-
nienie przetargu na budowę schroni-
ska dla bezdomnych zwierząt, ponie-
waż decyzję o wprowadzeniu środków 
na tę inwestycję należało podjąć do  
9 czerwca. Oznacza to, że tej inwesty-
cji nie uda się zrealizować w tym roku. 
Sprawa jest bulwersująca i zaskakują-
ca, bo rząd PiS daje miastu pieniądze, 
ale ich wydawanie blokują... radni PiS. 
Na początku lipca odbędzie się kon-
gres tej partii, a jesienią mają się od-
być wybory na szczeblu regionalnym. 
Być może partia zrobi wreszcie po-
rządek ze swoimi radnymi w Mysło-
wicach. 

Ruszyła pomoc dla osób poszkodowanych w sobotnim pożarze w Nowej Białej. W kilku 
punktach na terenie miasta Mysłowice prowadzona jest zbiórka na rzecz pogorzelców.

Zbieramy: środki czystości, chemię gospodarczą, żywność z długim terminem ważno-
ści, nową odzież i pościel.

PUNKTY ZBIÓRKI:
n Urząd Miasta Mysłowice (Biuro Obsługi Mieszkańca) - Powstańców 1 (8:00-15:00)
n Mysłowicki Ośrodek Kultury - Grunwaldzka 7 (8:00-17:00)
n Mysłowicki Ośrodek Kultury(Znicz) - Laryska 5 (12:00-20:00)
n Miejski Ośrodek Sportu i Rekreacji w Mysłowicach - Bończyka 32 (7:00-18:00)
n Zakład Oczyszczania Miasta Mysłowice - Stadionowa 11 (8:00-15:00)
n Pub Styx - Wielka Skotnica 15 (10:00-20:00)
n Bistro u Ryla - Bytomska 45 (12:00-17:00)

MYSŁOWICE DLA NOWEJ BIAŁEJ!

Mają radzić a nie szkodzić
Remontu Strażackiej nie będzie, a budowa nowego schroniska dla zwierząt odwlecze się o kilka 
miesięcy. To efekt wniosków Tomasza Papaja, przewodniczącego Rady Miasta o przerwy w obradach.
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ZGŁASZANIE PROJEKTÓW:
• korespondencyjnie na adres:  

Urząd Miasta Mysłowice, 41-400 Mysłowice, 
ul. Powstańców 1 (decyduje data wpływu do 
Urzędu Miasta Mysłowice),

• drogą elektroniczną, na adres:  
mbo@myslowice.pl, w formie skanów  
oryginalnych i podpisanych dokumentów.

Psi wybieg na Górce Słupeckiej. Znalazły się tu m.in. kładki, tunele i platformy do 
przechodzenia czy obręcze do skakania. Dla właścicieli są też ławki oraz kosze na 
śmieci i psie odchody z przypomnieniem, że po pupilu należy posprzątać. Przy 
wejściu stanął regulamin korzystania z wybiegu.

Stosunkiem głosów 10 za,  
3 przeciw i 8 wstrzymują-
cych się, radni nie udzielili 

wotum zaufania prezydentowi za 
miniony rok. Aby je dostać, wyma-
gane było co najmniej 12 głosów 
popierających. Prezydent Dariusz 
Wójtowicz pomimo braku wotum 
jest nadal otwarty na współpracę 
z radnymi, a drzwi do jego gabi-
netu są otwarte. Inaczej wygląda-
ło drugie głosowanie. Stosunkiem 
głosów 18 za, 0 przeciw, 3 wstrzy-
mujące się, radni udzielili absolu-
torium za 2020 rok.

Czego dotyczyły podejmowane 
uchwały? 

Absolutorium jest ściśle 
powiązane z procedurą 
budżetową. 

Uchwała jest wyrazem akceptacji 
rady miasta dla sposobu wykonania 
budżetu w poprzednim roku przez 
prezydenta. Opinie Regionalnej Izby 
Obrachunkowej i naszych miejskich 

radnych z Komisji Rewizyjnej były 
pozytywne dla prezydenta. Jednym 
słowem, Dariuszowi Wójtowiczo-
wi nie można było niczego zarzucić 
i nie sprzeciwił się takiej interpreta-
cji żaden z radnych. 

Druga, kluczowa 
uchwała to wotum 
zaufania. 

Tutaj radni nie są zobligowani 
opinią RIO, ani wskaźnikami finan-
sowo-ekonomicznymi. To uchwa-
ła bardziej intencjonalna, odpowia-
dająca na pytanie, czy radni akcep-
tują prezydenta i chcą z nim współ-
pracować? Po ostatnim głosowaniu 
odpowiedź brzmi: nie. Wotum nie 
udzielili radni, którzy negatywnie 
ocenili jego całoroczne działania. 
Konsekwencje tej uchwały są da-
leko idące w skutkach, szczególnie 
tych politycznych. Wotum zaufania 
jest ustosunkowaniem się rady mia-
sta do informacji przedstawionych  
w raporcie o stanie gminy, który 

obejmuje podsumowanie działalno-
ści prezydenta w roku poprzednim, 
w szczególności realizację polityki 
samorządowej, programów i strate-
gii, uchwał rady gminy oraz budżetu 
obywatelskiego.

Radni „dogadali” 
przed obradami wynik 
głosowania w sprawie 
wotum, było to widoczne 
podczas dyskusji. 

Nie jest tajemnicą, że klubem KO 
steruje lokalny poseł Wojciech Król, 
który zawiązał niepisane przymie-
rze z Tomaszem Papajem, szefem 
miejskich struktur PiS. I to właśnie 
ci dwaj panowie zadecydowali o wy-
niku głosowania. Dwukrotnie nie-
udzielenie wotum zaufania, może 
skutkować ogłoszeniem przez Ra-
dę referendum o odwołaniu prezy-
denta. Jeżeli w przyszłym roku nasz 
włodarz ponownie nie otrzyma wo-

tum zaufania od radnych - a na to 
się zanosi, pewnie rozpocznie się 
proces odwołania Dariusza Wójto-
wicza. Założyć więc można, że rok 
przed planowanymi wyborami zo-
stanie ogłoszone referendum w My-
słowicach. Jest to groźna broń, ale 
obosieczna. Jak pokazują samorzą-
dowe statystyki tylko około 10 proc. 
referendów kończy się odwołaniem. 
Polityk, który przetrwa taką batalie, 
wychodzi z niej wzmocniony. 

Część radnych idzie na zwarcie 
z prezydentem. Po co?

Radni ocenili pracę Prezydenta Miasta za 2020 rok. Są za, a nawet przeciw. Radni udzielili Dariuszowi Wójtowiczowi 
absolutorium, ale nie mają do niego zaufania. Oznacza to, że w przyszłym roku możemy się spodziewać  
w Mysłowicach referendum. Jest to groźna broń, ale obosieczna. Jak pokazują samorządowe statystyki tylko około  
10 proc. referendów kończy się odwołaniem. Polityk, który przetrwa taką batalię, wychodzi z niej wzmocniony. 

Rusza szósta edycja Mysłowickiego 
Budżetu Obywatelskiego

HARMONOGRAM:
19 lipca - otwarcie naboru
9 sierpnia - zakończenie naboru
27 sierpnia - zakończenie oceny złożonych
31 sierpnia - publikacja list (przyjęte/odrzucone)
7 września - zakończenie trybu odwoławczego
13 września - publikacja list pod głosowanie
20 września - start głosowania
27 września - koniec głosowania
11 października - ogłoszenie zadań

KOLEJNE INWESTYCJE W RAMACH MYSŁOWICKIE BUDŻETU OBYWATELSKIEGO

Mieszkańcy zdecydowali

Boisko szkolne do gry w siatkówkę (brakuje jeszcze tylko linii obrysowujących).

KosztowyKosztowy BrzezinkaBrzezinka

Kompleks rekreacyjno - terapeutyczny przy Szkole Podstawowej nr 10. 

MorgiMorgi

Alejki spacerowe przy placu zabaw (trzeba jeszcze uporządkować tereny zielone 
wokół alejki i uzupełnić nawierzchnię bitumiczną).

BrzęczkowiceBrzęczkowice
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Pisaliśmy o tej sytuacji na na-
szej stronie internetowej. 
Przypomnijmy, że Pani Ka-

tarzyna była świadkiem przekaza-
nia przez starszą kobietę pakun-
ku podejrzanemu mężczyźnie. Za-
interesowała się tą sytuacją, ponie-
waż podejrzewała, że mężczyzna 
może być oszustem. Nie myliła się. 
Po przekazaniu przez seniorkę pa-
kunku nawiązała z nią rozmowę  
i potwierdziła swoje przypuszcze-
nia. Natychmiast powiadomiła po-
licjantów, podając przy tym bardzo 
dokładny rysopis oszusta oraz w ja-
kim kierunku się oddalił. Dzięki jej 

błyskawicznej i nieocenionej reak-
cji mężczyznę udało się zatrzymać, 
gdy wsiadał już z odebranymi od se-
niorki pieniędzmi do taksówki.

Także komendant Miejski Poli-
cji w Mysłowicach podinsp. Dariusz 

Koniak osobiście podziękował Pa-
ni Katarzynie za wzorową postawę 
obywatelską i przyznał, że takie za-
chowanie stanowi niezwykłe wspar-
cie dla działań Policji. Dzięki wy-
jątkowej czujności i bezinteresow-
nej pomocy Pani Katarzyny, 82-let-
nia mieszkanka Mysłowic odzyska-
ła oszczędności życia, a do aresztu 
trafił groźny przestępca.

Taka postawa może być wzorem 
do naśladowania dla wszystkich 
osób, które są świadkami łamania 
prawa i niepokojących sytuacji.

W czerwcu odbył się w My-
słowicach pierwszy po-
ważny turniej w tej nie-

zwykle widowiskowej i emocjonują-
cej dyscyplinie sportu. Na zaprosze-
nie Hegemona przyjechało 11 drużyn 
z całej Polski. Był to ostatni, dziewią-

ty turniej Polskiej Ligi Rugby 7. Zwy-
cięzcą został Tytan Gniezno, który  
w finale w imponującym stylu poko-
nał Rugby Unisław 38:0. W małym fi-
nale drużyna Czarni Pruszcz Gdań-
ski wygrała z Rugby Ruda Śląska 
22:17. Jednocześnie mistrzem Pol-

skiej Ligi Rugby 7 w sezonie 2020/21 
została drużyna Czarnych Pruszcz 
Gdański. Srebrny medal przypadł 
drużynie Tytan Gniezno, a brąz wy-
walczył Klub Rugby Poznań. 

W Urzędzie Miasta Mysłowice odbyła się uroczystość Diamen-
towych Godów, czyli 60 lat wspólnego pożycia małżeńskiego. 
Z tej okazji Prezydent Miasta Mysłowice Dariusz Wójtowicz 

oraz Kierownik Urzędu Stanu Cywilnego Paulina Kalisz życzyli Jubila-
tom zdrowia, miłości oraz pogody ducha.

Jednym z jej elementów był kon-
kurs „Zamelduj się w Mysłowi-
cach, wymyśl hasło i wygraj na-

grodę!”. Warunkiem uczestniczenia 
było złożenie wypełnionego i pod-
pisanego formularza konkursowe-
go z wymyślonym hasłem zawiera-
jącym nazwę „Miasto Mysłowice”. 
Znamy nazwiska laureatów: 
• I miejsce Jacek Machnio - „Za-

cznij nowe życie w mieście Mysło-
wice!”,

• II miejsce Marta Zamorowska - 
„Miasto Mysłowice - miasto mą-
drych zmian”,

• III miejsce Izabela Peryt - „Mia-
sto Mysłowice moim domem”.

Akcja nadal trwa!

Każda osoba, która obecnie 
nie posiada zameldowania stałe-
go w Mysłowicach i zamelduje się 
na pobyt stały w naszym mieście, 
otrzyma pakiet powitalny składa-
jący się z miejskich gadżetów oraz 
książeczki z kuponami rabatowy-
mi na zakupy i usługi, które za-
proponowali mysłowiccy przed-
siębiorcy.

Diamentowe gody

JUBILEUSZ OBCHODZILI:
• Anna i Alojzy Bogaccy,
• Renata i Czesław Ciepły,
• Aniela i Edward Czornik,
• Adelajda i Paweł Gąsiorek,

• Łucja i Gerard Majer,
• Rut i Henryk Mosler,
• Ewa i Edmund Radziejewscy,
• Janina i Stanisław Sapok,
• Renata i Jerzy Swoboda.

Mysłowice nowe życie
u Trwa akcja zachęcająca osoby, które 

przeprowadziły się do Mysłowic, do stałego 
zameldowania się w mieście. 

Brawo za czujność i odwagęBrawo za czujność i odwagę
Prezydent Dariusz 
Wójtowicz spotkał się  
z Panią Katarzyną, 
która dzięki swojej 
czujności uchroniła 
starszą kobietę przed 
utratą oszczędności 
całego życia. 

u Dzięki klubowi Hegemon nasze miasto zaczyna nabierać 
znaczenia na ogólnopolskiej mapie rugby. 

KLASYFIKACJA TURNIEJU 
W MYSŁOWICACH: 

1. Tytan Gniezno 20 pkt.
2. Rugby Klub Unisław 18 pkt.
3. Czarni Pruszcz Gdański 16 pkt.
4. Rugby Ruda Śląska 14 pkt.
5. Kaskada Szczecin 12 pkt.
6. RC Częstochowa 10 pkt. 
7. Hegemon Mysłowice 8 pkt.
8. Klub Rugby Poznań 6 pkt.
9. Rugby Wrocław 4 pkt.
10. Rugby Biesal 2 pkt.
11. Rugby Rzeszów 1 pkt. 

Kolejna dyscyplina Kolejna dyscyplina 
podbija serca mysłowiczanpodbija serca mysłowiczan

Pani Katarzynie podziękował 
prezydent miasta...

...i komendant miejski policji.



Mysłowice są miastem,  
w którym rozpoczęło się 
I Powstanie Śląskie. Ta-

kie dziedzictwo historyczne zobo-
wiązuje. Zorganizowany dwa lata te-
mu cykl imprez i obchodów pod ha-
słem „Zaczęło się w Mysłowicach” 
odbił się szerokim, pozy-
tywnym echem w re-
gionie i całej Pol-
sce. W tym ro-
ku była po-
dwójna oka-
zja do święto-
wania. Sto lat 

temu wybuchło III Powstanie Ślą-
skiego, którego obchody okazały 
się także namiastkę Dni Mysłowic. 
Ze względu na wciąż obowiązujące 
obostrzenia pandemiczne na razie 
nie ma mowy o wielkich imprezach 
plenerowych, jak choćby pamiętne, 

czterodniowe święto mia-
sta w 2019 roku. Po-

woli jednak wraca-
my do normal-

ności, czego 
dowodem by-
ła impreza na 
Słupnej, której 

tytuł mówił wszystko: „Mysłowice 
do boju! Powstańcze święto miasta”. 

Dzień rozpoczął się  
w sportowym stylu  
Małym Memoriałem 
Jerzego Chromika.

Najmłodsi pobiegli na krótkich 
dystansach walcząc o nagrody, ale 
przede wszystkim świetnie się ba-

wiąc. Z kolei w I Liceum Ogólno-
kształcącym odsłonięto tablicę upa-
miętniającą Główny Szpital Wojsk 
Powstańczych, który mieścił się  
w gmachu szkoły podczas III Powsta-
nia Śląskiego. Została ona ufundowa-
na Instytut Pamięci Narodowej.

- Muzeum Miasta Mysłowice od-
nalazło fotografie starych okien, któ-
re tutaj się znajdują. Na podstawie 
tego drobnego szczegółu, poprzez 
rozmowy z Katowicką Izbą Lekar-
ską, doszliśmy do przekonania, że 
jednak nie drugie, a pierwsze liceum 
było głównym miejscem szpitala - 
mówi Adam Plackowski, dyrektor 
Muzeum Miasta Mysłowice.

Mysłowickie muzeum 
przygotowało 
rekonstrukcję 
historyczną, która  
zrobiła ogromne  
wrażenie na widzach. 

- Opowiedzieliśmy podczas re-
konstrukcji o walkach w czasie  
III Powstania Śląskiego, Zwrócili-
śmy szczególną uwagę na powstań-
ców z Mysłowic, na oddziały, które 
walczyły chociażby pod Górą Świętej 
Anny - wyjaśnia Wojciech Kubowicz, 
kustosz Muzeum Miasta Mysłowice.

W przygotowaniach do tej ple-
nerowej lekcji historii wzięło udział 
wiele grup rekonstrukcyjnych, 
m.in. Grupa Rekonstrukcji Histo-
rycznej 34. Pułk Strzelecki Gwar-
dii, GRH Beskidy czy GRH Powsta-
niec Śląski.

Największą atrakcją  
tego bogatego we 
wrażenia dnia był  
koncert zespołu Cree. 

Muzycy zagrali swoje największe 
hity oraz... piosenki związane z te-
matyka powstańczą.
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Święto miasta w powstańczym styluŚwięto miasta w powstańczym stylu

u Koncert zespołu Cree, bieg dla najmłodszych  
i rekonstrukcja walk z III Powstania Śląskiego 
to tylko część atrakcji przygotowanych  
w ramach historycznego pikniku na Słupnej.
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Prowadzenie zrównoważonej gospodar-
ki leśnej zapewnia możliwość regeneracji 
drzewostanów i ich wymianę pokolenio-

wą. Należy pamiętać, że obecne lasy w naszym 
regionie, to nie te sam drzewostany, który rosły 
tu w latach 60. 70. i 80., kiedy degradacja środo-
wiska, skażenie gleby było znacznie większe. 

Dziś warunki środowiskowe 
na tyle się poprawiły, że 
szybkość wzrostu pojedynczych 
drzew i tworzonych przez 
nie drzewostanów jest 
nieporównywalna. 

W latach 70-tych średni przyrost masy drzew-
nej na 1 ha wynosił 1,69m3/ha, a obecnie wynosi 
9,54 m3/ha, dlatego bez uszczerbku dla naszych 
zasobów pozyskujemy 60-70 tysięcy metrów sze-
ściennych masy drzewnej rocznie, podczas gdy 
w połowie lat 70-tych było to 15 tys. metrów sze-
ściennych zapewniając tym samym stałe powięk-
szanie się zasobów drzewnych i kumulacji CO2 
w Nadleśnictwie Katowice. Pozyskiwane są te 
drzewa, które osiągnęły odpowiedni wiek rębny 
oraz rozluźniane jest zagęszczenie drzew szybko 
przyrastających młodszych drzewostanów w ra-
mach zabiegów pielęgnacyjnych zapewniających 
rozwój najcenniejszym drzewom zarówno pod 
względem biologicznym, czyli pod względem 
zdrowotności z uwagi na ochronny charakter 
tych lasów znajdujących się pod wpływem za-
nieczyszczeń antropogenicznych oraz drzew do-
mieszkowych zwiększających bioróżnorodność, 
poprawiających rozkład materii organicznej  
w dnie lasu przyspieszając obieg materii w przy-
rodzie. Przystosowanie lasów do zmian klimatu 
następuje poprzez dostosowanie składów gatun-
kowych drzewostanów do dynamicznie zmie-

niających się warunków, jest to proces długo-
trwały mierzony długością życia drzew tj. dzie-
siątek, a nawet setek lat. Kształtowanie struktu-
ry lasu wykorzystując zasoby w tempie zapew-
niającym trwałe zachowanie ich bogactwa bio-
logicznego i wysoką produkcyjność, co oznacza 
wysokie wiązanie CO2 w drewnie w postaci ce-
lulozy i ligniny, z której zbudowane jest drewno, 
zapewnia trwałość funkcjonowania ekosystemu 
leśnego oraz spełnianie wszystkich funkcji lasu 
ochronnych, socjalnych i gospodarczych. 

Każdego roku odnawiamy około 
100 ha lasu czyli sadzimy około 
pół miliona młodych drzew 
starannie wyselekcjonowanych 
gatunków dobranych optymalnie 
do warunków siedliskowych, 
czyli żyzności gleby w danym 
fragmencie lasu.

W ramach prowadzonych odnowień wpro-
wadza się do składu gatunkowego zakładanych 
upraw wyselekcjonowane sadzonki gatunków 

właściwych dla danego siedliska tj. potencjal-
nej żyzności gleby. Nie na każdej glebie urosną 
nam dębiny czy buczyny czasem musi być to so-
sna lub brzoza, która radzi sobie dobrze na ubo-
gich piaszczystych glebach. Oznacza to rów-
nież, że wycinamy w roku poprzednim taką po-
wierzchnię w drzewostanach najstarszych. Lasy 
Nadleśnictwa Katowice to ponad 14000 ha po-
wierzchni i w okresie ok. 140 lat następuje prak-
tycznie na terenie całego nadleśnictwa wymia-
na pokoleń wszystkich drzewostanów. Przez cały 
ten okres powierzchnia leśna nie ulega zmniej-
szeniu w wyniku prowadzonej gospodarki leśnej. 
Zachowana jest równowaga biologiczna związa-
na z obecnością wielu gatunków zwierząt i roślin 
związanych z różnymi stadiami rozwoju drze-
wostanów zróżnicowanym dostępem światła 
do dna lasu miejscami ostoi odpoczynku i roz-
mnażania zwierząt leśnych. Utrzymanie zróżni-
cowanej struktury lasu zarówno pod względem 
gatunkowym i wiekowym zwiększa odporność 
biologiczną na ekstremalne warunki pogodowe, 
zmiany klimatyczne oraz maksymalizuje pro-
dukcję tlenu oraz wiązanie CO2.

Lasy naszego nadleśnictwa 
położone na terenie miasta 
Mysłowice zajmują  
powierzchnię 1729,84 ha. 

W przeciągu dziesięciolecia (2020-2029) prze-
widziane w Planie Urządzenia Lasu zadania z za-
kresu gospodarki leśnej będą obejmowały po-
wierzchnię 934,25 ha zabiegów trzebieży tj. za-
biegów rozluźniających zagęszczenie szybko 
przyrastających na wysokość drzew, z czego na 
203,8 ha będą to zabiegi w drzewostanach od  
20 do 40 lat, a na powierzchni 730,45 ha zabiegi 
w drzewostanach ponad 40-letnich. Drzewosta-
ny zakwalifikowane do wymiany pokoleniowej 
obejmują powierzchnię 465,28 ha z czego na po-
wierzchni 268,87 ha przewiduje się wprowadze-
nie młodego pokolenia lasu. Zakres zadań zwią-
zanych z wymianą pokoleniową drzewostanów 
wynika wprost ze struktury gatunkowej i wieku 
danego drzewostanu. 

Dzięki staraniom pokoleń 
leśników pracujących  
w lasach naszego nadleśnictwa 
utrzymywany jest dobry stan 
sanitarny lasu. 

Zapas drewna w lasach Nadleśnictwa Kato-
wice od początku lat 70. wzrósł blisko 3 krotnie  
(z 1 192 000 m3 do 3 368 000 m3), tak samo zasob-
ność czyli ilość biomasy drzew liczonej w m3/ha  
grubizny (z 89 m3/ha do 250 m3/ha) co wskazu-
je na prowadzoną racjonalną i przede wszystkim 
odpowiedzialną gospodarkę, a prowadzenie za-
biegów hodowlanych jest niezbędnie konieczne 
właśnie po to, by „zielone płuca Śląska” coraz le-
piej funkcjonowały.

Stanisław Jeziorański, Nadleśniczy

Leśnicy przystosowują śląskie lasy do zmian klimatu
u Stanisław Jeziorański, nadleśniczy Nadleśnictwa Katowice, przygotował dla prezydenta Mysłowic Dariusza Wójtowicza 

informację na temat gospodarki leśnej z uwzględnieniem mysłowickiego drzewostanu. To ważna i ciekawa lektura.

Tuż obok brzęczkowickie-
go cmentarza już nieba-
wem wyrosną rośliny, któ-

re dadzą pożywienie i schronie-
nie ptakom oraz wielu gatunkom 
owadów. To klon tatarski, jarząb 
szwedzki czy wiciokrzewy. Pojawi-
ły się tu także budki lęgowe dla pta-
ków i jeży, schrony dla nietoperzy 
czy domki dla trzmieli. Wszystko w 

ramach projektu „Campo api”, któ-
ry realizuje parafia Matki Boskiej 
Bolesnej. 

Ale parafiada to także tradycyj-
nie występy mysłowickiej młodzie-
ży oraz liczne stragany, m.in. z ręko-

dziełem i tego wszystkiego również 
nie zabrakło. O animacje zadbał My-
słowicki Ośrodek Kultury. Można by-
ło się wspinać z klubem wysokogór-
skim, postrzelać z łuku, obejrzeć wal-
ki rycerzy oraz adeptów krav magi,  
a także wziąć udział w wymianie ksią-
żek. Furorę zrobili specjalni goście 
parafiady, kózki z Morgów i zwierza-
ki Stowarzyszenia Hodowców Drob-

nego Inwentarza z Kosztów. Strażni-
cy miejscy znakowali też jednoślady. 
Gwiazdą wieczoru był zespół Masz-
kety. W wydarzenie włączyli się rów-
nież uczniowie klasy 3a Szkoły Pod-
stawowej nr 13, którzy postanowi-
li przeprowadzić zbiórkę na szczyt-
ny cel. Święto brzęczkowickiej parafii 
zakończył Apel Jasnogórski.

ks. GRZEGORZ WITA, proboszcz 
parafii Matki Boskiej Bolesnej 
w Brzęczkowicach. 
Świętujemy bycie razem, bo wszystkim 
nam brakowało spotkań. Tegoroczna 
parafiada miała także szerokie tło 
ekologiczne. Otwieramy łąkę kwietną 
z miododajnymi roślinami i pasieką. 
Kontakt z przyrodą przywraca nam 
nadzieję, troska o środowisko mobilizuje  
i jednoczy ponad wszelkimi podziałami.

Troska o środowisko jednoczy ponad podziałami
u Brzęczkowicka parafiada zgromadziła na Górce Słupeckiej setki mysłowiczan. W tym roku była to również 

okazja do uroczystego otwarcia i poświęcenia łąk kwietnych i minipasieki, stworzonych przez tutejszą parafię.
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Młodzieżowa Rada Miasta już obraduje

Podczas sesji młodzie-
żowi radni otrzymali 
z rąk Prezydenta Mia-

sta Mysłowice Dariusza Wój-

towicza zaświadczenia o wy-
borze na radnego Młodzie-
żowej Rady Miasta Mysłowi-
ce VII kadencji.

Młodzieżowa Rada liczy 
23 osoby i jest reprezentacją 
młodzieży - uczniów ósmych 
klas szkół podstawowych  

i uczniów szkół ponadpod-
stawowych zamieszkałych  
w Mysłowicach niezależnie 
od miejsca kształcenia. Ce-
lem MRMM jest reprezento-
wanie interesów mysłowickiej 
młodzieży, upowszechnianie 
idei samorządowych, wspiera-
nie aktywności ludzi młodych 
oraz podejmowanie działal-
ności ważnej z punktu widze-
nia młodzieży. W głosowaniu 
tajnym został wybrany Zarząd 
tj. przewodniczący, wiceprze-
wodniczący i sekretarz.
Przewodnicząca:  
Zofia Grodzka,
Wiceprzewodniczący: 
Adrian Głowacz,
Sekretarz: 
Kacper Górny.

W Szkole Podstawo-
wej nr 10 w My- 
słowicach odbyły 

się zajęcia z samoobrony dla 
dzieci. Poprowadzili je pro-
fesjonalni instruktorzy sa-
moobrony, na co dzień pra-
cujący w mysłowickiej Stra-
ży Miejskiej.

Zajęcia z samoobronny 
dla dzieci i młodzieży w SP 
10 są pierwszymi z cyklu za-
planowanych na przyszły rok 
szkolny praktycznych ćwi-
czeń oraz warsztatów poru-
szających temat samoobro-
ny oraz tego jak zachować się  
w sytuacji zagrożenia.

Jest to jeden z najpilniejszych, 
a zarazem najstarszych pro-
blemów z jakimi boryka się 

mysłowicki samorząd. O budo-
wie nowej szkoły na Laryszu mó-
wi się od lat. W miejskim budże-
cie zawsze jednak brakowało na to 
pieniędzy. Czas nie działa na ko-
rzyść tej placówki. Ze względu na 
szkody górnicze budynek się zapa-
da i nie trzeba być ekspertem, aby 

się o tym przekonać. Wystarczy się 
przyjrzeć. 

Niespokojna ziemia 
nie jest jedynym 
problemem. 

Szkoła jest też za mała, jak na po-
trzeby Larysza. Zbyt ciasne klasy  
i sala gimnastyczna, nie są w stanie 
zapewnić godziwych warunków po-

nad 200 uczniom. Stąd wymuszo-
ny, dwuzmianowy system nauki. 
Innym problemem jest przedszko-
le znajdujące się w osobnym bu-
dynku, który nie należy do gminy. 
Uczęszcza do niego 70 przedszko-
laków, choć chętnych jest o wiele 
więcej. Dyrekcji placówki marzy się 
otworzenie 5 grup po 25 maluchów. 
Tę sytuację można rozwiązać tylko 
w jeden sposób. Musi powstać no-

wa szkoła, która będzie bezpieczna 
i na tyle pojemna, że uczniowie nie 
będą przesiadywać w niej wieczora-
mi i wchodzić sobie na głowę. Ta-
ka decyzja powinna zapaść już daw-
no, ale samorządowcy poprzednich 
kadencji zamiast działać woleli od-
suwać problem w czasie. Ale - jak 
mówi przysłowie - lepiej późno niż 
wcale. 

Na wniosek prezydenta 
miasta radni zgodzili 
się na wyemitowane 
obligacji.

Miasto spłaci je z własnych środ-
ków w latach 2032-2041. Chyba, że 
uda się pozyskać na budowę zespołu 
szkolno-przedszkolnego zewnętrz-
ne dotacje. Wtedy cała kwota zosta-
nie przeznaczona na wykup obliga-
cji. Jest to realny scenariusz, ponie-
waż w obecnej kadencji władze mia-
sta wykazują wyjątkową skutecz-
ność w pozyskiwaniu unijnych i rzą-
dowych funduszy. Obecna siedzi-
ba placówki zostanie wyburzona,  
a w jej miejscu powstanie nowo-
czesny budynek mieszczący przed-
szkole oraz szkołę podstawową wraz  
z salą gimnastyczną. Dla mieszkań-
ców Larysza to najbardziej wycze-
kiwana od lat decyzja. W dzielnicy 

powstaje dużo nowych domów, a ich 
mieszkańcy chcieliby posłać dzie-
ci do nowoczesnej, a przede wszyst-
kim bezpiecznej szkoły. Teraz te ma-
rzenia się spełnią. 

Będzie szkoła na Laryszu!
Na tę decyzję cała dzielnica czekała od lat.

DARIUSZ WÓJTOWICZ, 
prezydent Mysłowic.
Mam nadzieje, że uda nam się 
uzyskać środki zewnętrzne, 
które zminimalizują koszt 
budowy zespołu szkolno-
przedszkolnego. Będziemy 
próbowali pozyskać pieniądze 
z rządowych funduszy  
i z nowej perspektywy unijnej. 

Rada Miasta przegłosowała projekt uchwały o budowie zespołu 
szkolno-przedszkolnego w dzielnicy Larysz. Na ten cel zostaną 
wyemitowane obligacje na kwotę 31 mln zł.

Samoobrona 
w „dziesiątce”u W sali sesyjnej Urzędu Miasta Mysłowice odbyła się sesja inauguracyjna 

Młodzieżowej Rady Miasta Mysłowice VII kadencji. 
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Na czterech boiskach zo-
baczymy rywaliza-
cję czołowych zawod-

niczek oraz zawodników w Polsce.  
W turnieju wystartuje 16 najlep-
szych zespołów żeńskich i 24 męskie, 
które będą toczyć pojedynki o miano 
mistrza Polski w siatkówce plażowej.

- Na pewno zobaczymy repre-
zentację Polski w całym składzie. 
Co roku wszystkie najsilniejsze te-
amy spotykają się, żeby zdobyć ty-
tuł mistrza Polski, ale również na-
grody finansowe. Na pewno poja-
wią się dwie pary olimpijskie, czy-
li Kantor z Łosiakiem oraz Fijałek 

z Brylem. To dwie pary, które jadą 
do Tokio walczyć o medale igrzysk 
olimpijskich. Na pewno zobaczymy 
Kingę Kołosińską, która tym sezo-
nem prawdopodobnie kończy przy-
godę w siatkówce. A dla reszty za-
wodników to jest dobry czas zbie-
rania punktów do rankingu - mó-
wi Sebastian Michalak z Miejskie-
go Ośrodka Sportu i Rekreacji  
w Mysłowicach.

Infrastruktura 
parku Słupna  
nie raz udowodniła,  
że świetnie się  
nadaje do organizacji 
wielkich wydarzeń 
siatkarskich. 

To w końcu tutaj odbywały się 
tak ważne turnieje, jak World Tour, 
pierwsza edycja Orlen Mistrzostw 
Polski czy Plaża Open.

- Tutaj musi się coś odbywać. Ten 
obiekt musi po prostu żyć - mówi 
Marcin Weiner, prezes Śląskiego 
Związku Piłki Siatkowej.

Choć mistrzostwa odbędą się 
podczas wciąż panującej epidemii, 
to organizatorzy przygotowani są 
na to, aby przyjąć kibiców na try-
bunach, zachowując wszystkie obo-
wiązujące obostrzenia.

- Na pewno będziemy chcieli jak 
najwięcej miejsc zagwarantować 
podczas mistrzostw. Ustawimy dwie 
trybuny, tak jak w zeszłym roku - 
mówi Karol Pawlik, dyrektor MO-
SiR-u.

Organizatorzy zapowiadają tak-
że miasteczko sportowe z wielo-
ma atrakcjami, w którym zapew-
ne każdy znajdzie coś dla siebie. 
Jedno jest pewne. W mysłowickim 
parku Słupna nie zabraknie zacię-
tych pojedynków, efektownych ak-
cji i emocji.

Jesteśmy stolicą polskiej „plażówki”
Zobaczymy najlepsze polskie pary, które będą walczyć o medale na Olimpiadzie w Tokio.

u Mysłowice po raz drugi 
będą gospodarzem Orlen 
Mistrzostw Polski w siatkówce 
plażowej, które rozpoczną się 
27 sierpnia w parku Słupna. 

Informację o wyborze Mysłowic na gospodarza Mistrzostw 
Polski ogłoszono podczas specjalnej konferencji prasowej.



Zawody planowano już od dawna, ale 
szyki popsuł koronawirus. Galę kilka-
krotnie przekładano aż w końcu, kie-

dy zostały nieco rozluźnione pandemiczne ob-

ostrzenia, zdecydowano się na drugą połowę 
czerwca. Jedno w tych przymiarkach było nie-
zmienne - turniej musiał się odbyć w hali na 
Bończyku. 

- Trudno było to 
wszystko dopaso-
wać, ale ostatecz-
nie udało się - mó-
wi Mariusz Grzesik 
z Silesian MMA.

- Razem udało nam 
się pokonać wszystkie pro-
blemy organizacyjne związa-
ne z pandemią. Współpraca z fe-
deracją przebiega bardzo dobrze i myślę, że 
trzecia gala nie jest ostatnią. Będą kolejne - zapo-

wiada Karol Paw-
lik, dyrektor Miej-
skiego Ośrodka 
Sportu i Rekreacji 

w Mysłowicach.
Odbyło się 12 walk 

w różnych kategor- 
iach wagowych, zarówno  

w MMA, jak i w K1. Gala Si-
lesian MMA 3 po raz kolejny ze-

brała w Mysłowicach tłumy ludzi zafascyno-
wanych sportami walki.
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Do Mysłowic przyjechało aż 
374 zawodników ze 102 klu-
bów zrzeszonych w Polskim 

Związku Kickboxingu. Były to pierwsze tak 
duże zawody po pandemicznej przerwie. My-
słowicki MOSiR od lat nie mierzył się z tak 
dużym, logistycznym wyzwaniem. Ze wzglę-
du na liczbę startujących trzeba było przygo-
tować aż trzy ringi. MOSiR stanął na wyso-
kości zadania. Trenerzy, zawodnicy i dzienni-
karzy chwalili sprawną organizację zawodów. 

W Mysłowicach pojawili się, m.in. mistrzo-
wie, którym udało się obronić tytuł.

- Zawsze każdy mówi, że łatwiej jest coś 
zdobyć niż obronić i faktycznie to jest racja, 
bo one już wiedzą, jak ja walczę, są pode mnie 
przygotowane, więc ja muszę być jeszcze o krok 
dalej od nich - tłumaczy Natalia Panas, Mi-
strzyni Polski.

- Presja rośnie. Przychodzi nowa, głod-
na sukcesu młodzież. Nie znam wielu zawod-
ników, z którymi walczę, więc ta presja jest, 
bo oni wiedzą, kim jestem. Wiem, że chcieli-
by mnie pokonać, a ja mam tę presję, że mi-
mo uciekających lat staram się dalej nie dać im 
szansy i być mistrzem - mówi Eliasz Jankow-
ski, Mistrz Polski kickboxingu.

Organizatorami mistrzostw byli mysłowic-
ki klub Paco Team oraz MOSiR Mysłowice. 
Dodatkowo wydarzenie zostało objęte hono-
rowym patronatem Prezesa Polskiego Związ-
ku Kickboxingu oraz Prezydenta Miasta My-
słowice Dariusza Wójtowicza.

- Sporty walki nabierają w Mysłowicach co-
raz większego znaczenia. Jestem przekonany, 
że to nie są ostatnie zawody tego typu w My-
słowicach - zapowiada Karol Pawlik, dyrek-
tor MOSiR. 

Na Bończyku walczyli 
o mistrzowskie pasy

u W Mysłowicach odbyły się Mistrzostwa Polski  
w kickboxingu w formule low kick juniorów i seniorów. 
To bardzo kontaktowa odmiana tej dyscypliny, dająca 
możliwość zastosowania wszystkich kopnięć i technik do 
wysokości głowy. Zabrania się tylko użycia łokci i kolan.

Fighterzy lubią się bić w Mysłowicach
W hali MOSiR-u na Bończyku odbyła się 
trzecia gala Silesian MMA 3. Zawody 
cieszą się coraz większą renomą wśród 
zawodników i nic dziwnego, że najwięksi 
twardziele chętnie przyjeżdżają do Mysłowic. 
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- Zwłaszcza ostatni rok był dla nas swego rodza-
ju egzaminem z odpowiedzialności za region. Tego 
jednak wymaga od nas społeczeństwo, które ob-
darzyło nas zaufaniem. Uważam, że poradziliśmy 
sobie z problemami, które wywołała pandemia. 
Sztuką jest odnaleźć się w trudnych czasach. Ale 
jestem przekonany, że te wszystkie doświadczenia 
tylko nas wzmocnią. Rolą Sejmiku jest zwracanie 
uwagi na wszelkie detale związane z pracą zarzą-
du województwa. Czasami są to uwagi krytycz-
ne, ale konstruktywna krytyka może przynieść 
zawsze wiele dobrego. To dobry moment, aby 
podziękować za dotychczasową współpracę, którą 
uważam za bardzo dobrą. Zgoda zawsze buduje - 
dodaje przewodniczący Sejmiku województwa 
Jan Kawulok.

SŁUŻBA ZDROWIA 
NA PIERWSZYM PLANIE

Województwo Śląskie przekazało na walkę  
z koronawirusem ponad 300 mln zł. To najwię-
cej w skali kraju. W regionie na ten cel pomiędzy 
szpitale podzielono ogółem aż 123 mln zł, które 
trafiły do kilkudziesięciu placówek medycznych. 
Sejmik Województwa Śląskiego zdecydował się 
przekazać na służbę zdrowia dodatkowe 62 mln zł  
z budżetu. Pomoc w kwocie 11,3 mln zł otrzyma-
ły szpitale powiatowe. Ważną rolę w pracach nad 
COVID 19 pełnią naukowcy z Laboratorium 
Genetycznego Gyncentrum, którzy zajmują się 
wyizolowaniem i sekwencjonowaniem genomu 
wirusa SARS-CoV-2. Przedsięwzięcie otrzymało 
wsparcie województwa. Laboratorium otrzyma-
ło z funduszy unijnych 2,5 mln zł zakup sprzę-
tu oraz adaptację pomieszczeń. Po podpisaniu 
aneksu do umowy o dofinansowanie wartość 
całkowita projektu wyniosła ponad 5,2 mln zł. 
Badania laboratoryjne wykażą też występowanie 
w próbkach innych patogenów, w tym wirusów 
grypy. To pierwsze tak dokładne i wielopa-
rametrowe badanie populacji zamieszkującej 
konkretny rejon Polski. Realizacja projektu ma 
zakończyć się pod koniec sierpnia. Doposażenie 
w sprzęt zwiększy ponadto przepustowość oraz 
wykrywalność COVID-19 - z 5-6 tysięcy testów 
na dobę nawet do 12 tysięcy.

- Uruchomiliśmy także program „Śląskie poma-
ga” polegający na wsparciu całodobowych placó-
wek sprawujących opiekę nad osobami starszymi 
i niepełnosprawnymi - przypomina Izabela Do-
mogała, członek zarządu województwa. - Na 
ten cel województwo uruchomiło środki w wysoko-
ści 13 mln zł. Dzięki temu możliwe było sfinanso-
wanie zatrudnienia nowych pracowników, specja-
listów ds. opieki i pielęgnacji podopiecznych, zakup 
środków ochrony indywidualnej dla pracowników 
instytucji całodobowej i doposażenie placówek  
w sprzęt niezbędny do walki z COVID-19. 

NA RATUNEK PRZEDSIĘBIORCOM 
I BRANŻY TURYSTYCZNEJ

- Skalę udzielonej przedsiębiorcom pomocy, 
najlepiej obrazują liczby - aż 1,4 miliarda zło-
tych wyniósł Śląski Pakiet dla Gospodarki, który 
powstał w oparciu o środki unijne zarządzane z 
poziomu regionu - mówi wicemarszałek Woj-
ciech Kałuża.

Pakiet podzielono na pięć filarów: pożyczki 
obrotowe i płynnościowe wraz z uproszczenia-
mi w zakresie wsparcia zwrotnego (298 mln zł), 
wsparcie pracodawców w utrzymaniu miejsc pra-
cy (640 mln zł), wsparcie bezzwrotne i inwestycje 
w sektorze Małych i Średnich Przedsiębiorstw 
(360 mln zł). Uruchomiono regionalne centrum 
wsparcia MŚP, na co przeznaczono 57 mln zł.

W realizację Pakietu zaangażowanych zostało 
pięć instytucji: Fundusz Górnośląski, Wojewódz-

ki Urząd Pracy, Śląskie Centrum Przedsiębior-
czości, Departament Gospodarki i Współpracy 
Międzynarodowej Urzędu Marszałkowskiego 
oraz Śląski Fundusz Rozwoju. Konkursy skie-
rowane dla przedsiębiorców, w ramach których 
mogli ubiegać się o wsparcie, przyczyniały się do 
wzrostu konkurencyjności. Są to pieniądze, jakie 
można było przeznaczyć na szeroko rozumiane 
działania inwestycyjne. Wnioski można było skła-
dać również w przypadku jednoosobowej działal-
ności gospodarczej. Maksymalna kwota dofinan-
sowania ustalona została na poziomie 800 tys. zł.

- W konkursach wystartowało ponad 2200 
przedsiębiorców z Województwa Śląskiego, co nie-
wątpliwie jest rekordem - dodał wicemarszałek 
Wojciech Kałuża. - Jako samorząd wojewódz-
twa, pomogliśmy także branży turystycznej, która 
ogółem otrzyma wsparcie na kwotę 87,5 mln zł.  
Dla przypomnienia, w ubiegłym roku była to  
3,5 mln zł. Z pomocy skorzystało 405 podmiotów.

Do 18 maja przedsiębiorcy z regionu mogli 
składać wnioski w przeznaczonym dla branży 
turystycznej konkursie „Inwestycje w MŚP”, któ-
rego alokacja wynosi 76 mln złotych. Maksymal-
na kwota dofinansowania przewidziana w tym  
naborze wynosi 500 tys. złotych, minimalna  
50 tys. zł, natomiast zakres pomocy sięga 85 pro-
cent kosztów kwalifikowalnych. Przedsiębior-
stwa będą mogły przeznaczyć dotacje, m.in. na: 
na inwestycje przyczyniające się do rozbudowy 
posiadanych aktywów niezbędnych do utrzy-
mania działalności, podniesienia atrakcyjności 
oferowanych usług oraz przeprowadzenie prac 
modernizacyjnych podwyższających standardy 
bazy noclegowej czy gastronomicznej. W lutym 
12 gmin (Szczyrk, Wisła, Ustroń, Istebna, Jele-
śnia, Bielsko-Biała, Wilkowice, Węgierska Górka, 
Brenna, Jaworze, Rajcza i Gilowice) otrzymało 
od województwa finansowe wsparcie w odbudo-
wie ruchu turystycznego, który mocno ucierpiał 
wskutek pandemii koronawirusa. Do ich budże-
tów trafiło w sumie 8 mln zł. W efekcie gminy 
mają podjąć inicjatywy na rzecz przedsiębiorców 
z branży turystycznej. Będą to zwolnienia z po-
datków czy też umorzenia opłat lokalnych.

- W tych wszystkich wymienionych przedsię-
wzięciach ogromną rolę odgrywają środki unijne. 
Tych liczb jest więcej. W ramach wdrażania Re-
gionalnego Programu Operacyjnego od 28 paź- 
dziernika 2019 do 26 października 2020: zatwier-
dzono do dofinansowania ponad 1200 wniosków 
na kwotę 2,5 mld zł. Podpisano 1 137 umów  
o dofinansowanie projektów na kwotę prawie  
2,4 mld zł - konkluduje wicemarszałek Woj-
ciech Kałuża.

KU ZIELONEJ REWOLUCJI

W ramach RPO 2014-2020 ogłoszono aż 25 
naborów z zakresu odnawialne źródeł energii 
(OZE) oraz termomodernizacja. Wybrano 493 
projekty na kwotę ok. 1,23 mld zł (wkład UE 

razem ze środkami z budżetu państwa). Podział 
projektów odbył się następująco: odnawialne 
źródła energii (OZE) 26 proc., termomoderni-
zacja 74 proc. W ciągu dekady mamy stać się 
regionem ekologicznie przyjaznym i tworzyć 
nowe miejsca pracy w zielonej gospodarce.  
I jest to jeden z głównych priorytetów trwają-
cej kadencji obecnego zarządu województwa. 
27 i 28 stycznia 2020 roku, Międzynarodowe 
Centrum Kongresowe w Katowicach gościło 
uczestników międzynarodowej konferencji  
„W kierunku zielonej gospodarki”, poświęconej 
Funduszowi na rzecz Sprawiedliwej Transfor-
macji. Było to przedsięwzięcie współorganizo-
wane przez Urząd Marszałkowski Wojewódz-
twa Śląskiego oraz Ministerstwo Funduszy  
i Polityki Regionalnej. Przedstawiciele regionów 
z różnych części Europy rozmawiali o gospo-
darce, transformacji, rewitalizacji infrastruk-
turalnej i społecznej oraz szansach związanych 
z nową perspektywą finansową UE. Gościem 
głównym konferencji była komisarz ds. spój-
ności i reform Unii Europejskiej, Elisa Ferreira. 
W październiku ubiegłego roku, radni Sejmiku 
jednomyślnie przyjęli wieloletnią strategię dla 
województwa, którego podstawą jest program 
„Zielone Śląskie 2030”. Strategia koncentruje 
się na poprawie jakości życia w regionie oraz 
zielonej transformacji gospodarczej. Dużą rolę 
odgrywa Park Śląski. W ciągu najbliższych lat 

PÓŁMETEK KADENCJI ZARZĄDU WOJEWÓDZTWA ŚLĄSKIEGO 2018-2023

CzasCzas zmi zmian i wyzwańan i wyzwań
JAKUB CHEŁSTOWSKI, 
marszałek województwa
- Minione dwa i pół roku to solidnie 
przepracowany czas. Do tego efektywny, 
choć trzeba pamiętać, że od marca 2020 roku 
funkcjonujemy w warunkach pandemii, która 
mam nadzieję, przede wszystkim wskutek 
szczepień już wkrótce stanie się przeszłością. 
Musieliśmy się odnaleźć się w sytuacji, z którą 
nie miał do czynienia żaden z poprzednich 
zarządów województwa i to w całej historii. 
Priorytetem stało się dla nas wsparcie służby 
zdrowia i pomoc przedsiębiorcom, którzy bardzo 
mocno ucierpieli przez szarżę koronawirusa, 
który nie oszczędzał nie tylko naszego zdrowia, 
ale też gospodarki. Myślę, że z tego kryzysu 
jako region wychodzimy obronną ręką, o czym 
choćby świadczy niski poziom bezrobocia. 
Drugi rok z rzędu mamy rekordowy budżet. 
Przypomnę, że w ubiegłym roku były to  
2 mld zł, w tym w roku mówimy o kwocie 
zbliżonej, a wszystkie wpisane w grafik 
inwestycje realizowane są zgodnie z planem. 
Przyszłość rysuje się optymistycznie. Śląskie 
otrzyma 4,4 mld euro z trzech funduszy 
unijnych. Takich pieniędzy w budżecie 
województwa dotąd nie było, a w praktyce 
oznacza to dalszy rozwój regionu, który w ciągu 
kilku lat, ma stać się miejscem wyjątkowym 
- przyjaznym ekologii, stawiającym na 
nowoczesne proekologiczne technologie. 
Za wszystkie dotychczasowe działania, 
zaangażowanie, chciałbym gorąco podziękować 
całemu zarządowi województwa i radnym 
Sejmiku, którzy wspierają nasze inicjatywy.

Zarząd Województwa Śląskiego podsumował półmetek aktualnej kadencji. Działania zdeterminowała przede wszystkim walka z COVID-19, na którą do tej pory przeznaczono już 300 mln zł. Ogromne wsparcie otrzymali przedsiębiorcy w postaci Śląskiego 
Pakietu dla Gospodarki. Pandemia nie zablokowała rozwoju regionu. Wszystkie inwestycje realizowane są zgodnie z planem. Aż 4,4 mld euro trafi do województwa w ramach nowej perspektywy unijnej na lata 2021-2027.
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trafi tu 210 mln zł w ramach unijnej inicjatywy 
Jessica. Inwestycje to modernizacja Ogrodu Ja-
pońskiego i otoczenia hali „Kapelusz”, remont 
Świątyni, remont Dużego i Małego Kręgu Ta-
necznego, uregulowanie gospodarki wodnej 
oraz budowa Parku Wielu Pokoleń. Za 65 mln zł  
zmodernizowane zostanie kąpielisko Fala, a je-
go powierzchnia w nowej formie zajmie około 
4 hektarów. Metamorfozę przechodzi również 
Planetarium Śląskie. W nowym gmachu obok 
astronomii prezentowane będą zagadnienia 
związane z sejsmologią i meteorologią. Po za-
kończeniu robót budowlanych i wyposażeniu 
Planetarium Śląskie wzbogaci się o nowoczesny 
budynek o powierzchni ponad 2,5 tys. metrów 
kwadratowych.

DUŻE INWESTYCJE DROGOWE

W tegorocznym budżecie na zadania drogo-
we zapisano kwotę około 540 mln zł. Na budowę  
i modernizację infrastruktury drogowej prze-
znaczane są także środki z Regionalnego Progra-
mu Operacyjnego na lata 2014-2020.

- Obsługujemy sieć ponad 1250 kilometrów 
dróg. Prace na kluczowych odcinkach są zaawan-
sowane. Planów nie zakłóciła ani pandemia, ani 
zimowa aura, która jak na nasze warunki utrzy-
mywała się dość długo, bo aż do połowy kwiet-
nia. Nowe arterie wpłyną na zmniejszenie ruchu  

w centrach miast. Poprawią komfort jazdy i bez-
pieczeństwo - przekonuje wicemarszałek Da-
riusz Starzycki.

Na drogach wojewódzkich kontynuowane są 
cztery projekty własne o wartości ok. 357 mln zł, 
z czego ok. 168,6 mln zł to środki unijne. Jest to 
budowa Regionalnej Drogi Racibórz-Pszczyna 
na odcinku od włączenia do DK nr 45 w gmi-
nie Rudnik do granicy Rybnika - etap 4 i etap 5 
Wschodnia Obwodnica Raciborza (93 mln zł); 
Przebudowa drogi wojewódzkiej nr 933 (blisko 
131 mln zł); drugi etap przebudowy DW 791 na 
odcinku od DK 1 do DK 78 (96 mln zł) oraz dru-
gi etap przebudowy drogi wojewódzkiej nr 913, 
od skrzyżowania z DK 78 w miejscowości Celiny 
do skrzyżowania z DK 86 (ok. 36 mln zł).

Ponad 200 mln zł pochłonie organizowanie  
i dotowanie regionalnych kolejowych przewo-
zów pasażerskich wykonywanych przez spółki 
Koleje Śląskie i POLREGIO.

27 mln zł zostanie przeznaczonych na reali-
zację porozumień zawartych z powiatami doty-
czących letniego i zimowego utrzymania dróg 
wojewódzkich oraz wykonanie robót interwen-
cyjnych związanych z realizacją zadań bieżącego 
ich utrzymania.

Największa inwestycja to droga regionalna Ra-
cibórz - Pszczyna - obwodnica Raciborza. Arte-
ria, której budowa, nie licząc zapisów w tegorocz-
nym budżecie, zamknie się kwotą 296,1 mln zł,  

ma być gotowa w lutym 2022 roku. DW 933 
jest przebudowywana na długości ponad 23 km 
(odcinek I na terenie gmin Wodzisław Śląski  
i Mszana o długości ok. 7,2 km; odcinek II na te-
renie gmin: Pawłowice i Pszczyna o długości ok. 
16,1 km). Finał prac planowany jest na koniec 
października tego roku. Przebudowa pochłonie 
ogółem ok. 240,3 mln zł przy dofinansowaniu  
z Unii Europejskiej na poziomie 140 mln zł. 
Trwają prace na DW 791 między Zawierciem 
(DK 78) a Kolonią Poczesna (DK 1). Inwestycja 
ma zakończyć się do końca stycznia 2022 roku. 
Do tego czasu ponad 24-kilometrowy odcinek 
drogi zyska nową nawierzchnię, chodniki i ciągi 
pieszo-rowerowe. Modernizacja kosztować bę-
dzie ok. 238,1 mln zł. Pracy jest sporo. Powstają 
także nowe mosty i przepusty, urządzenia bez-
pieczeństwa ruchu, zatoki autobusowe i oświe-
tlenie uliczne.

WIĘCEJ NA KULTURĘ

W 2019 roku nakłady na kulturę w regionie 
zwiększono aż o 27,5 mln zł, do kwoty blisko  
191 mln zł. Ta kwota jeszcze wzrosła w ubiegłym 
roku i wyniosła 213,7 mln zł. W obecnym bu-
dżecie to już 224 mln zł. Zarząd województwa 
podpisał umowę na współprowadzenie z mia-
stem Świętochłowice Muzeum Powstań Śląskich, 
to szczególnie istotne w kontekście trwających  
w regionie obchodów stulecia wybuchu Powstań 
Śląskich. W podziemiach Archikatedry Chry-
stusa Króla w Katowicach powstanie Panteon 
Górnośląski dotyczący najważniejszych postaci 
z historii Śląska. Wystawa będzie podzielona na 
cztery obszary - związane z kulturą, społeczeń-
stwem, bohaterami i ludźmi kościoła. Panteon 
zostanie oddany do użytku w czerwcu 2022 
roku, w stulecie powrotu Śląska do Polski i jest 
instytucją współprowadzoną z Ministerstwem 
Kultury, Dziedzictwa Narodowego i Sportu, 
miastem Katowice i Archidiecezją Katowicką. 
Trwają prace przy rozbudowie Śląskiego Cen-
trum Wolności i Solidarności w Katowicach. 
Zakończą się w grudniu 2021 roku, na 40-lecie 
pacyfikacji kopalni Wujek.

LIDER W NAKŁADACH NA SPORT

Areną sportowych zmagań jest zmoderni-
zowany Stadion Śląski, który od sierpnia ubie-
głego roku jest Narodowym Stadionem Lekko-
atletycznym. Zresztą godny swej nazwy. Obiekt 
gościł największe gwiazdy Królowej Sportu 
podczas niedawnych Mistrzostw Świata w Szta-
fetach, a pod koniec maja będzie gospodarzem 
Drużynowych Mistrzostw Europy w Lekkoatle-
tyce. Memoriały Janusza Kusocińskiego i Ka-
mili Skolimowskiej to największe w Polsce im-
prezy lekkoatletyczne, które na trwałe wpisały 
się w kalendarz wydarzeń na Stadionie Śląskim.  
W 2020 roku do 73 klubów sportowych z re-

gionu trafiło 800 tys. zł w ramach „Śląskiego 
Programu Klub”. Dofinansowanie można prze-
znaczyć, m.in. na zakup sprzętu sportowe-
go, opłacenie trenerów i organizację obozów 
sportowych. W tym roku w puli jest 1 mln zł. 
Śląskie jest również partnerem rozgrywek w 
ramach Polskiego Związku Hokeja na Lodzie.  
W 2019 roku Województwo Śląskie przezna-
czyło na wsparcie sportu aż 36 mln zł. To naj-
więcej spośród wszystkich regionów.

POTRZEBY MAŁYCH OJCZYZN

7 maja zakończył się nabór wniosków w ra-
mach konkursu „Inicjatywa Sołecka”.

- W ramach konkursu ze środków z budżetu 
województwa można realizować zadania polega-
jące na: działaniach zwiększających aktywność 
społeczną mieszkańców, w tym działania w sferze 
kultury, sztuki, ochrony dóbr kultury i dziedzic-
twa narodowego, zagospodarowaniu miejsc pu-
blicznych w sołectwie istotnych z uwagi na dobro 
wspólne mieszkańców, czy też tworzeniu warun-
ków do rozwoju turystyki, krajoznawstwa i sportu 
- przypomina Beata Białowąs, członek zarządu 
województwa.

Maksymalna kwota pomocy finansowej dla 
gminy wynosi 60 tys. zł. W ramach konkursu 
w latach 2019-2021 w budżecie zabezpieczono 
środki w łącznej kwocie 10,4 mln zł. Pomoc fi-
nansową otrzymało łącznie 156 gmin, a przeka-
zane dotychczas środki zamknęły się w kwocie 
ponad 6,6 mln zł.

W ubiegłym roku zarząd województwa przy-
jął do realizacji 42 zadania gmin oraz 2 zadania 
powiatów na łączną kwotę 7,2 mln zł na budowę 
dróg dojazdowych do gruntów rolnych. Ogółem 
powstaną 32 km dróg.

- Intensyfikujemy prace dla terenów wiejskich, 
które co warto zaznaczyć, zajmują aż 69 pro-
cent powierzchni województwa, a zasiedla je aż 
23 procent mieszkańców naszego regionu. Drogi 
dojazdowe do terenów rolnych są dla nich bardzo 
ważne, tym bardziej cieszy nas fakt, że wszystkie 
złożone wnioski na ich realizację, zostały pozy-
tywnie rozpatrzone. Podpisujemy też sporo umów 
dotyczących aktywizacji - chcemy aby śląska wieś 
była konkurencyjna - dodaje Beata Białowąs.

DOBRA PERSPEKTYWA

4,4 mld euro - tyle trafi do Województwa Ślą-
skiego w ramach nowej perspektywy unijnej na 
lata 2021-2027. Śląskie jest pierwszym regionem 
w procesie konsultacji i największym beneficjen-
tem środków spośród wszystkich regionów. Pla-
nowana w przyszłym RPO kwota w wysokości 
2,4 mld euro wzmocniona 2 mld euro z trzech 
funduszy.

- To olbrzymie środki, jakimi region nigdy nie 
dysponował - podsumowuje marszałek Jakub 
Chełstowski.

PÓŁMETEK KADENCJI ZARZĄDU WOJEWÓDZTWA ŚLĄSKIEGO 2018-2023

CzasCzas zmi zmian i wyzwańan i wyzwań
Zarząd Województwa Śląskiego podsumował półmetek aktualnej kadencji. Działania zdeterminowała przede wszystkim walka z COVID-19, na którą do tej pory przeznaczono już 300 mln zł. Ogromne wsparcie otrzymali przedsiębiorcy w postaci Śląskiego 
Pakietu dla Gospodarki. Pandemia nie zablokowała rozwoju regionu. Wszystkie inwestycje realizowane są zgodnie z planem. Aż 4,4 mld euro trafi do województwa w ramach nowej perspektywy unijnej na lata 2021-2027.



MOK to także:
n wynajem wielofunkcyjnych 

pomieszczeń dopasowanych 
do preferencji i działalności 
wynajmującego,

n indywidualne podejście  
do klienta,

n miłe przebrnięcie przez 
niezbędne formalności.

W ramach standardowego 
wynajmu oferujemy 
przygotowanie ustawienia 
stołów i krzeseł zgodnie  
z preferencjami, a wszelkie 
inne zapotrzebowania są do 
konsultacji i zweryfikowania 
naszych możliwości. 

WYNAJEM POMIESZCZEŃ
NIESZABLONOWE PRZESTRZENIE NA STANDARDOWE 

I NIESTANDARDOWE WYDARZENIA

Spotkanie? Prezentacja? Konferencja? Prelekcja? Przedstawienie? 
A może przyjęcie okolicznościowe? Odpowiemy na każdą potrzebę!

Kontakt: +48 603 798 566, wymajem@m-ok.pl
Cennik i galeria zdjęć sal dostępne są na www.m-ok.pl.

MYSŁOWICKI OŚRODEK KULTURY 
41-400 Mysłowice, ul. Grunwaldzka 7 | tel. +48 (32) 308 66 70 | www.m-ok.pl

Ciepły wieczór na 
Rynku, na wygod-
nym leżaku, w to-

warzystwie przyjaciół i zna-

jomych i... do tego kinowa 
uczta. Tak! Wybraliśmy dla 
Was jedną z najlepszych (je-
śli nie najlepszą), komedii 

minionego roku, która kilka 
miesięcy temu zrobiła wśród 
widzów wielką furorę, korzy-
stając z chwilowego ponow-
nego otwarcia sal kinowych. 
Ale zanim my mogliśmy zo-
baczyć ten film w polskich 
kinach, fabuła zatriumfowa-
ła na Festiwalu Sundance. Po 
tej premierze dystrybutorzy 
licytowali cenę za prawa au-
torskie, co skończyło się re-
kordem - Palm Springs został 
sprzedany za sumę 22 mln 
dolarów. To ogromna kwo-
ta, szczególnie jeśli weźmie-
my pod uwagę fakt, że to ki-
no niezależne i debiut reży-
serski Maksa Barbakowa. 

Gdyby chcieć opisać ten 
obraz wsadzając w szuflad-
ki jakiegoś gatunku, to moż-
na by powiedzieć krótko, że 
mamy do czynienia z kome-

dią romantyczną si-fi. Ale to 
za mało! Amerykanie mówią 
na takie filmy crowd-pleaser - 
czyli stworzone, by roztapiać 
serca tłumów. 

A o czym to jest? Otóż bez-
troski Nyles (Andy Samberg) 
i zadeklarowana singielka Sa-
rah (Cristin Milioti) poznają 
się na weselu w Palm Springs. 
Sztywna impreza niespodzie-
wanie odsłania swój wybu-
chowy potencjał, kiedy oka-
zuje się, że oboje zostali uwię-
zieni w pętli czasowej i w kół-
ko przeżywają ten sam dzień.  
W sytuacji na pierwszy rzut oka 
beznadziejnej, Nyles i Sarah 
odkryją, jakie możliwości daje 
całkowita wolność. Wspólnie 
zrealizują najbardziej szalone 
pomysły, by przy okazji prze-
żyć najbardziej odjechany ro-
mans wszech czasów.

Absolutnie przezabawny, 
inteligentny i po mistrzow-
sku zagrany film! Tylko na 

Rynku w Mysłowicach. Za-
praszamy.

źródło: filmweb.pl

Wszyscy doskonale znają słynną 
imitację stalową północnej pie-
rzei Rynku, zwaną „ruraparkiem”. 

Niektórzy twierdzą, że to straszydło, inni, że 
jest w tym potencjał, z którego należy skorzy-
stać. Obecnie ważą się losy tej konstrukcji, ale  

z pewnością zostanie z nami jeszcze przez 
dłuższy czas. Rurapark był już miejscem wy-
staw, ścianą z bluszczu, tłem dla oświetlenia 
świątecznego...

Tym razem MOK postanowił oddać te prze-
strzeń w ręce mysłowickich artystów i zorga-
nizować wystawę zbiorową. Reprodukcje zgło-
szonych prac w formie druku wielkoformato-
wego zostały wyeksponowane w 13 „oknach” 
ruraparku. Przypominamy, że od czerwca do 
końca wakacji Mysłowicki Ośrodek Kultu-
ry będzie ożywiać Rynek pod postacią dwóch 
projektów: Niech Żyje Rynek i Mysłowice Al-
ternatywnie. Będzie się działo! Pięknie i nowo-
cześnie wyposażona płyta Rynku, znakomita 

muzyka, projekcje filmowe, familijne niedziele 
i dużo przyjemności dla podniebienia...

W takich pięknych okolicznościach będzie 
się odbywać wystawa promująca młodych 
twórców z Mysłowic. Są wśród nich absolwen-
ci ASP, street art’owcy, animatorzy i pedago-
dzy sztuki. Mamy więc do czynienia z różno-
rodnością osobowości i stylów. Przyjdźcie pod 
„Okno na sztukę” i sami oceńcie pomysł na ru-
rapark i jego walory artystyczne.

Autorami wystawy są mysłowiccy artyści: 
EWA BORÓWKA, SABINA FABRYCZNY, 
MARCIN ŁACH, ŁUKASZ SZOSTKIEWICZ, 
AGATA SZYMANEK, MARCIN SZYSZ, NAD-
IA ŚWIERCZYNA oraz TERRY THE GRAND.

Tak! Już dziś zachęcamy Was do spędzenia z nami wa-
kacji. Jak co roku dobrze Wam znani i lubiani instruktorzy 
MOK-u szykują szereg rozmaitych propozycji dla dzieci  
w wieku 7-12 lat, które będą realizowane w różnych fi-
liach ośrodka kultury w okresie wakacji. Poza szeregiem 
propozycji plastycznych, nie zabraknie działań filmo-
wych, fotograficznych, gier i zabaw oraz spacerów. Tra-
dycyjnie będzie można też np. pograć w szachy, zakręcić 
cyrkowym talerzem, czy ulepić coś wyjątkowego z gliny.

NASZE ZAJĘCIA BĘDĄ SIĘ ODBYWAŁY:
Grunwaldzka (tel. 500 186 320), 
Brzęczkowice (tel. 570 401 277),

Wesoła (tel. 570 401 515):
5-30.07.2021, godz. 10:00-15:00,

Morgi (tel. 570 401 844)
5.07-16.07.2021 i 2-13.08.2021, godz. 10:00-15:00,

Dziećkowice (tel. 570 401 052)
19.07-30.07.2021 i 16-27.08.2021, godz. 10:00-15:00,

Brzezinka (tel. 570 401 717),
Krasowy (tel. 730731307)

2-27.08.2021, godz. 10:00-15:00.

Cena: 55 zł/tydzień. Zobowiązują zapisy (prosimy  
o kontakt telefoniczny z wybraną filią).

Ze względu na ograniczoną liczbę miejsc, zapisy zgła-
szane telefonicznie uznajemy za w pełni zobowiązują-
ce, tzn. tuż po wpisaniu na listę, należy dokonać płatno-
ści na konto MOKu:

23 1050 1214 1000 0023 5711 4632; tytuł przele-
wu: imię/nazwisko dziecka, filia, termin.

Przed rozpoczęciem zajęć, należy wypełnić w siedzi-
bie MOKu „kartę uczestnika”.
Regulamin i karty dostępne na stronie www.m-ok.pl.

24.06-30.09.2021 Rynek w Mysłowicach

9 lipca 2021 r., godz. 21:00 / KINO NA RYNKU / PALM SPRINGS 



Miejski Ośrodek Sportu i Rekreacji w Mysłowicach
41-400 Mysłowice, ul. Ks. Norberta Bończyka 32 z | tel. +48 (32) 317 18 02, 222 20 58 | www.mosir.myslowice.pl

MAŁY MEMORIAŁ J. CHROMIKA 
BIEGI PRZEŁAJOWE DLA DZIECI I MŁODZIEŻY 19 CZERWCA 2021R. 

Miejsce Nazwisko i imię Rocznik Szkoła Przedszkole Bieg 

Kategoria 1 

1 Smok Hanna 2014 Przedsz. 4 M-ce 200m 

2 Bańczyk Magdalena 2014 Przedsz.16 M-ce 200m 

3 Jakimiuk Alicja 2015 Przedsz. 8 M-ce 200m 

Kategoria 2 

1 Smok Zuzanna 2012 SP Omega K-ce 300m 

2 Walczuch Hanna 2012 SP 54 Bytom 300m 

3 Szmatloch Anna 2012 SP 7 M-ce 300m 

Kategoria 3 

1 Musik Maja 2010 SP 14 M-ce 400m 

2 Fic Maria 2011 SP 53 K-ce 400m 

3 Przybyłka Zofia 2010 SP 45 Bytom 400m 

Kategoria 4 

1 Budkowska Stella 2008 SP 15 M-ce 600m 

2 Kubisz Julia 2008 SP 1 M-ce 600m 

3 Parys Małgorzata 2008 SPMS Bytom 600m 

Kategoria 5 

1 Metelska Nadia 2007 SP 15 M-ce 800m 

2 Lach Anna 2007 ZPO Boronów 800m 

3 Chrapka Jagoda 2006 SP 9 M-ce 800m 

MAŁY MEMORIAŁ J. CHROMIKA
BIEGI PRZEŁAJOWE DLA DZIECI I MŁODZIEŻY 19 CZERWCA 2021R. 

Lp Nazwisko i imię Rocznik Przedszkole Szkoła Bieg 

Kategoria 1 

1 Cichoń Jacek 2014 P.1 M-ce Laryska 200m 

2 Kurowski Marcel 2014 Przedsz. 5 M-ce 200m 

3 Pastuszka Jakub 2014 Przedsz. Imielin 200m 

Kategoria 2 

1 Kotlorz Mateusz 2012 SP 54 Bytom 300m 

2 Rył Julian 2012 SP 54 Bytom 300m 

3 Rył Kacper 2012 SP 54 Bytom 300m 

Kategoria 3 

1 Chojnacki Tymoteusz 2010 SP 51 Bytom 400m 

2 Szołtysek Bartosz 2010 SP Sportowa M-ce 400m 

3 Płonka Szymon 2010 SP Sportowa M-ce 400m 

Kategoria 4 

1 Gwóźdź Mateusz 2008 SPMS Bytom 600m 

2 Zygaryn Brian 2008 SPMS Bytom 600m 

3 Kurowski Wiktor 2008 SP Sportowa M-ce 600m 

Kategoria 5 

1 Pastuszka Adam 2007 SP Imielin 1000m 

2 Kurowski Wiktor 2008 SP Sportowa M-ce 1000m 

3 Lenartowicz Michał 2009 SP Sportowa M-ce 1000m 

Po jesiennej rywa-
lizacji dorosłych  
w biegu ulicznym 

- 28 Memoriale Jerzego Chromi-
ka, Miejski Ośrodek Sportu i Re-
kreacji 19 czerwca przeprowa-

dził dla dzieci i młodzieży z My-
słowic i okolicznych miast Ma-
ły Memoriał Jerzego Chromika  
w biegach przełajowych. 

Tym razem młodzi biega-
cze sprawdzili się na nowych tra-
sach przełajowych (od 200 m do 
1000 m), przygotowanych specjal-
nie dla nich w Parku Słupna. Nie-
mal 30 stopniowy upał nie prze-
szkodził najwytrwalszym, którzy 
licznie uczestniczyli w tym sporto-
wym wydarzeniu. Ponad 200 dzie-

ci sprostało wyzwaniu i ukończy-
ło bieg. Wszystkim należą się za to 
ogromne gratulacje.

Każdy z uczestników otrzymał 
pamiątkowy medal, a dla 10 naj-
lepszych biegaczy w każdej katego-
rii czekały atrakcyjne nagrody.

Pragniemy serdecznie podzięko-
wać Zakładowi Oczyszczania Mia-
sta Mysłowice za pomoc w przygo-
towaniu nowej trasy biegowej dla 
uczestników Małego Memoriału 
Jerzego Chromika.Zakończyliśmy dwudniowy maraton sportowy  

„Z MMS fajnie jest”. Cóż to były za dwa dni! 
Uśmiechu, dobrej zabawy czy sportowych emo-

cji nie brakowało, a nasi kochani Mistrzowie wykazali się 
niebywałą sprawnością fizyczną, sprytem i inteligencją  
w pokonywaniu rozmaitych konkurencji.

Na wstępie wszystkie MMSy otrzymały strój sportowy, 
w którego skład wchodziły: koszulka, spodenki oraz skar-
petki. Następni ponad 400 dzieciaków uczestniczących na 
co dzień w projekcie MMS rywalizowało pomiędzy sobą  
w duchu fair play podczas dwudniowego turnieju.

Uczestnicy rywalizowali w bardzo zróżnicowanych kon-
kurencjach takich jak; MMSowy rebus, wyścig jednono-
gich, matematyczna skakanka czy siatkowe puzzle. Było du-
żo sportu, zabawy i uśmiechu, a emocje w hali Miejskiego 
Ośrodka Sportu i Rekreacji w Mysłowicach sięgały zenitu.

Poniżej przedstawiamy wyniki z całego, dwudniowego 
turnieju:

1 DZIEŃ:
1. miejsce: Szkoła Podstawowa nr 10 z Oddziałami Dwuję-

zycznymi im. K. Miarki,
2. miejsce: Szkoła Podstawowa nr 21 z Katowic,
3. miejsce: Szkoła Podstawowa nr 17 im. Jana Pawła II  

w Mysłowicach,
4. miejsce: Szkoła Podstawowa nr 4 z Oddziałami Dwuję-

zycznymi im. Wojciecha Korfantego,
5. miejsce: Szkoła Podstawowa nr 16 z Oddziałami Dwuję-

zycznymi im. Jerzego Chromika,
6. miejsce: Szkoła Podstawowa Nr 1 im. Powstańców Ślą-

skich w Imielinie,
7. miejsce: Szkoła Podstawowa Sportowa im. Olimpijczy-

ków Śląskich w Mysłowicach.

2 DZIEŃ:
1. miejsce: Szkoła Podstawowa Sportowa im. Olimpijczy-

ków Śląskich w Mysłowicach,
2. miejsce: Szkoła Podstawowa nr 21 z Katowic,
3. miejsce: Szkoła Podstawowa nr 10 z Oddziałami Dwuję-

zycznymi im. K. Miarki,
4. miejsce: Szkoła Podstawowa nr 17 im.Jana Pawła II  

w Mysłowicach,
5. miejsce: Szkoła Podstawowa nr 4 z Oddziałami Dwuję-

zycznymi im. Wojciecha Korfantego,
6. miejsce: Szkoła Podstawowa nr 16 z Oddziałami Dwuję-

zycznymi im. Jerzego Chromika.
Szkolne drużyny otrzymały dyplomy, a dzięki dyrektorowi 

Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji - Karolowi Pawlikowi 
dla każdego uczestnika czekała słodka niespodzianka w po-
staci lodów. Pomimo uzyskanych rezultatów, dla nas każdy  
z dziecko uczestniczące w zabawie jest zwycięzcą!

Na koniec pragniemy serdecznie podziękować za pomoc 
w organizacji fantastycznym harcerzom z Mysłowickiego 
Szczepu „Zielony Płomień”. Jesteście wspaniali, a Wasze za-
angażowanie sprawiło, że turniej przebiegł perfekcyjnie.

Dofinansowano z budżetu Samorządu Województwa 
Śląskiego.

Właśnie nadszedł okres wakacyjny. Po wielu 
miesiącach z covidem w tle, obostrzeniach 
i społecznej izolacji nie możemy się docze-

kać wspólnego plażowania i odpoczynku. Kąpielisko Hu-
bertus w Mysłowicach to idealne miejsce dla każdego kto 
chce oderwać się od zgiełku miasta i codziennych obo-
wiązków. 

Hubertus to najbardziej popularne w Mysłowicach miej-
sce, kojarzące się z relaksem i wakacjami. Co roku spędza-
ją tu czas Mysłowiczanie oraz coraz częściej mieszkańcy 
miast ościennych. Plaża, jezioro, strefa gastronomiczna, ka-
jaki, rowerek wodny, w każdy wtorek o 19:00 odbywa się 
PubQuiz, wystarczy zebrać drużynę, aby sprawdzić się z in-
nymi uczestnikami, a dla najlepszych czekają nagrody, or-
ganizowane są również cykliczne imprezy, które przyciąga-
ją tłumy. 

Każdy znajdzie tu coś dla siebie. W tym roku zarządzają-
cy kąpieliskiem zapowiadają dodatkowe atrakcje, które na 
razie pozostaną niespodziankami. Ośrodek będzie się roz-

wijał i tętnił życiem jeszcze bardziej niż dotychczas. Chce-
my zapewnić całym rodzinom możliwość spędzenia cza-
su zarówno plażując jak i zachęcić do aktywności fizycznej,  
a także umysłowej. 

Obiecujemy, że na Hubertusie nikt nie będzie się nu-
dził. Zapraszamy do spędzenia u nas lata. Hubertus czeka 
na wszystkich spragnionych słońca, plażingu, kąpieli wod-
nych, siatkówki plażowej i innych atrakcji. 

Więcej informacji można znaleźć na profilu fb Huber-
tus Wake & Fun.

Zapraszamy na kąpieliskoZapraszamy na kąpielisko

MMSy opanowały Mysłowice!

Mały Memoriał Jerzego Chromika 
- biegi przełajowe dla dzieci i młodzieży
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KATOWICE
UL. KRAKOWSKA 207

TEL. 506 000 591

REKLAMA

AlterFest już na dobre wpisał się na festiwalową mapę 
Polski, a na przestrzeni ostatnich dziesięciu lat zbudo-
wał sobie pozycję jednego z najważniejszych festiwali 

muzycznych na Śląsku. Swoją wyjątkowość zawdzięcza kame-
ralnemu charakterowi oraz niezwykłemu miejscu, jakim z ca-
łą pewnością jest neogotycki budynek mysłowickiego kościo-
ła ewangelickiego. Ten klimat sprawił, że jest to jedno z najcie-
kawszych wydarzeń muzycznych, a jego uczestnikami są fani 
alternatywny z niemal całego kraju. Podczas tegorocznej edycji 
imprezy ponownie usłyszymy najważniejszych przedstawicieli 
polskiej sceny alternatywnej, a także ciekawie zapowiadających 
się młodych artystów - zagra m.in. Kamp!, czyli jeden z najpo-
pularniejszych polskich zespołów grających muzykę elektro-
niczną, łączącą R&B, soul i pop Paulinę Przybysz, hip-hopowy 
duet Lordofon, czy zespół WaluśKraksaKryzys, będący jednym 
z największych rockowych objawień ostatnich lat. 

- Jak co roku, staramy się, aby festiwal był jak najbardziej róż-
norodny oraz aby był wydarzeniem, na które przychodzi się nie 
tylko dla znanych artystów, ale również po to, aby poznać nową 
muzykę. Tegoroczny AlterFest uważam za najbardziej bezkom-
promisową z dotychczasowych edycji festiwalu, a dobór artystów 
jeszcze nigdy nie był dla mnie tak bardzo oczywisty - mówi Łu-
kasz Prajer, twórca AlterFestu.

AlterFest to festiwal muzyczny, odbywający się w Mysło-
wicach od 2012 roku. Dotychczas podczas imprezy mieliśmy 
okazję usłyszeć około stu wykonawców prezentujących szero-
ko pojętą muzykę alternatywną, takich jak The Dumplings, Bi-
tamina BOKKA, Gaba Kulka, czy xxanaxx. Tegoroczna edy-
cja imprezy odbędzie się w dniach 23-24 lipca. Bilety jed-
nodniowe (50 zł) i karnety dwudniowe (80 zł) do nabycia na 
portalu KupBilecik.pl oraz w Mysłowickim Ośrodku Kultu-
ry przy ul. Grunwaldzkiej 7.

Mysłowice stolicą muzycznej alternatywy
u Już po raz dziewiąty w Mysłowicach 

odbędzie się festiwal muzyczny AlterFest. 
W lipcu w wyjątkowej przestrzeni kościoła 
ewangelickiego usłyszymy czołówkę 
polskiej sceny alternatywnej, m.in. zespół 
Kamp!, Paulinę Przybysz, czy zespół 
WaluśKraksaKryzys, nie zabraknie także 
ciekawych debiutantów - wśród nich 
hage-o, czy Mark Mantra.

Kamp! 

To jeden z najważniejszych polskich zespołów elektronicznych, który swoją karierę rozpo-
czął niemal 10 lat temu. Od początku tworzą go producenci: Michał Słodowy, Radek Krzy-
żanowski oraz Tomek Szpaderski, odpowiedzialny również za wokal. Na swoim koncie mają 
remiksy i współpracę, m.in. z takimi artystami jak Brodka, Dawid Podsiadło czy Baranovski 
oraz koncerty na najważniejszych polskich festiwalach: Open’er, Audioriver, czy Tauron Nowa 
Muzyka. Mają za sobą także trasy po USA i Wielkiej Brytanii, Czechach i Słowacji oraz wystę-
py na tak ważnych imprezach jak amerykański SXSW czy brytyjski The Great Escape. Swoje 
płyty wydawali, m.in. w Portugalii, a także w nowojorskim labelu Cascine, stając się jednym 
z niewielu polskich zespołów z tak umocnioną pozycją w zachodnim przemyśle muzycznym.

Piernikowski 

Producent, wokalista, autor tekstów 
i kompozytor. Wokalista i współpro-
ducent zespołu Syny oraz nieistniejącej 
już grupy Napszykłat. Autor solowych 
krążków „Się żegnaj” i „No Fun”. Jego 
twórczość rozciąga się od synostwa, 
przez działalność solową aż po kom-
pozycje teatralne. Ma na swoim kon-
cie nominację do Paszportu Polityki,  
a także koncerty na ważnych festiwa-
lach w Polsce i za granicą, takich jak 
Avant Art Festival, Distorted Festival, 
New York’s Unsound, czy odbywający 
się w Barcelonie Primavera Sound.

Paulina Przybysz 
To artystka znana z takich składów i wcieleń 

jak Sistars, Pinnawela, Rita Pax i Archeo. Dora-
stała w busie z kolegami z Sistars i siostrą, ale po 
zawieszeniu działalności zespołu szybko przeszła 
do nowych wydawnictw, by w 2017 powrócić na 
scenę pod swoim imieniem i nazwiskiem z na-
grodzoną fryderykiem za najlepszy album elek-
troniczny płytą „Chodź tu”. Otwartość na muzy-
kę doprowadziła przez ostatnie lata do niezliczo-
nej liczby kolaboracji studyjnych i koncertowych, 
między innymi z muzykami takimi jak Stanisław 
Sojka, Tomasz Stańko, Keyon Harold, Krzysztof 
Zalewski, czy Grubson. Przez dwa ostatnie lata 

odpowiadała jako dyrektorka artystyczna za trasę 
Women's Voices, gdzie czołowe polskie wokalistki 
takie jak Kayah, Edyta Bartosiewicz, Brodka, No-
sowska, Natalia Przybysz i wiele innych cudow-
nych głosów mogły razem budzić kobiecą energię 
i świadomość ekologiczną. W lutym 2020 ukazał 
się jej drugi solowy album „Odwilż”, nagrany przy 
współpracy ze zdolnymi producentami, po raz 
pierwszy w historii wydawnictw artystki w całości 
napisany przez nią w języku polskim. Królowa dy-
gresji przeplata tematykę społeczną z romantycz-
ną, intymną szczerością wpuszczając do swojego 
świata znakomitych gości. Drugi album artystki 
także zyskał nominację do Fryderyka.
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Mysłowice stolicą muzycznej alternatywy

Mark Mantra 

To producent i songwriter z południa kraju, mający na kon-
cie współpracę, m.in. z muzykami Myslovitz, czy Lenny Valenti-
no. Kochający emocjonalność Jeffa Buckleya i nostalgię Radiohe-
ad. Aktualnie pracuje nad pierwszą solową płytą.

hage-o

Jak sami o sobie mówią, prezentują piosenki warm-core: dość 
głośne, żeby każdy mógł wykrzyczeć kim jest oraz dość ciche, żeby 
każdy mógł usłyszeć kim jest. Nadzieja i objawienie polskiej mu-
zyki gitarowej, kontynuator brzmień zespołów, takich jak Pustki  
i The Car Is On Fire.

Agata Karczewska
Agata Karczewska to war-

szawska singer-songwriterka  
tworząca muzykę z pogra-
nicza amerykańskiego folku  
i country. Dzięki współpracy  
z Marcinem Borsem, znanym  
z produkcji albumów Krzysz-
tofa Zalewskiego, Pogodno, 
Nosowskiej i Hey, oszczędne  
i surowe kompozycje Karczew-
skiej brzmią jak rodem z ame-
rykańskiego Południa.

Charakterystyczny, silny 
wokal i nonszalancki sposób 
śpiewania w połączeniu ze 
szczerymi emocjonalnymi tek-
stami dają mieszankę rzadko 
spotykaną na polskim rynku 
muzycznym. 

Artystka zagrała w kilku-
dziesięciu polskich klubach, na 
swoim koncie ma również wy-

stępy w Portugalii, Niemczech, 
Słowenii, Francji i Czechach. 
Karczewska pojawiła się też 
na kilku znaczących festiwa-
lach: Spring Break w Poznaniu, 
Halfway Festiwal w Białymsto-
ku, Songwriter ŁódźFestiwal, 
Pol’and’Rock Festival, Jaro-
cin Festiwal oraz Live at Heart  
w Szwecji.

W tym roku Agata została 
nominowana do nagrody Fry-
deryk w kategorii Album Ro-
ku Blues. 

Rat Kru
Poznański duet poruszający się w granicach szeroko pojętej muzyki elektro-

nicznej. Sami komponują i wykonują swoje utwory, śpiewając napisane przez 
Papę Mustę teksty, które pobudzają wyobraźnię i opisują fragmenty rzeczywi-
stości. Sami swoją muzykę określają betonową sambą, porywając do tańca tłu-
my na koncertach. Ich album „Rok szczura” jest charakterystyczną mieszanką 
muzyczną nawiązującą do lat 90-tych. Nie są im obce gatunki takie, jak tech-
no, rap czy pop. Coraz ważniejszą rolę w ich muzycznej przygodzie odgrywa 
wizerunek sceniczny. Luźne sportowe stroje, maska szczura, oprawa świetl-
na mają dodatkowo uwalniać energię podczas występów zachęcając publikę 
do wspólnej zabawy.

Bluszcz 

To wrocławski duet elektroniczno-gitarowy tworzony przez 
dwóch braci Jarka i Romka Zagrodnych. Zespół porusza się w kli-
matach muzyki gitarowo-elektronicznej, czerpiąc z brzmień starej 
polskiej fali syntezatorowej lat 80' z wyraźnymi wpływami post-
-punku. Zespół zadebiutował albumem „Junior”. Swój pierwszy 
koncert Bluszcz zagrał na OFF Festivalu w Katowicach. W kwiet-
niu 2019 r. zespół wydał drugi album długogrający zatytułowany 
„W Naszych Domach”, tym razem w całości nagrany w języku pol-
skim. We wrześniu 2020r. Bluszcz powrócił z trzecim krążkiem za-
tytułowanym „Kresz”, łączącym współczesność z brzmieniem kla-
sycznych polskich piosenek lat '80 i '90.

WaluśKraksaKryzys 

To niewątpliwie jedno z naj-
większych objawień polskie-
go rocka alternatywnego ostat-
nich lat. Jego muzyka to mie-
szanka nośnych riffów, elektro-
niki i słodko-gorzkich obser-

wacji związanych z codzien-
nością (rówieśników) Walusia. 
Obserwacji zaskakująco ko-
lorowych, jak na tę cholernie 
szarą rzeczywistość. Sam tłu-
maczy to tak - Moja muzyka to 
poezja śpiewana na petardzie.

Mimo krótkiego stażu na 
scenie muzycznej zdążył już 
zagrać na wielu ważnych fe-
stiwalach, m.in. poznańskim 
Sping Breaku, Męskim Gra-
niu, czy festiwalu w Jarocinie. 
W tym roku nakładem My-
stic Production ukazała się je-
go druga płyta, zatytułowana 
„Atak”.

Lordofon 

Warszawska formacja założona trzy lata temu przez Macieja 
Poredę (MC) i Michała Jurka (producent). Prezentuje oryginalną 
mieszankę rapu, muzyki miejskiej i gitarowej alternatywy. Inspi-
racje duetu rozciągają się od Nirvany poprzez Kendricka Lamara  
i artystów związanych z kolektywem Odd Future aż po współcze-
sny trap. Debiutancki album „Koło” jest powrotem do starych sty-
lów muzycznych twórców i zarazem efektem autorskiej rekon-
strukcji brzmień sprzed doświadczeń z rapem - w nowej, momen-
tami nowocześniejszej niż dotychczas, formie.
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Wytyczne Komisji Euro-
pejskiej, zapisy Krajo-
wego Planu Odbudowy 

oraz Polskiego Ładu, a także obowią-
zujące uchwały antysmogowe w po-
szczególnych województwach, któ-
re nakazują wymianę starych ko-
tłów węglowych i ograniczają możli-
wość stosowania paliwa stałego (wę-
gla) - te czynniki zdeterminowały za-
powiadane już wcześniej przez Mini-
sterstwo Klimatu i Środowiska oraz 
Narodowy Fundusz Ochrony Śro-
dowiska i Gospodarki Wodnej zmia-
ny w programie „Czyste Powietrze”. 
Znamy datę ich wprowadzenia, bę-
dzie to 1 lipca 2021 roku.

Koniec dotacji  
na piece węglowe

Zakup i montaż kotła na węgiel 
w ramach programu „Czyste Powie-

trze” będzie możliwy tylko do koń-
ca obecnego roku. Zatem, aby otrzy-
mać dotację wnioskujący musi do 
31 grudnia 2021 r. złożyć wnio-

sek o dofinansowanie obejmują-
cy kocioł na węgiel, zakupić i za-
montować to źródło ciepła, a do-
datkowo potrzebna jest faktura wy-
stawiona do końca bieżącego ro-
ku (warunek ten nie dotyczy wnio-
sków złożonych przed datą wejścia  
w życie zmian w programie, czyli 
przed 1 lipca 2021 r.).

Wyższe progi dochodowe

Kolejna nowość w „Czystym Po-
wietrzu”, to podwyższenie pro-
gów dochodowych w drugiej czę-
ści programu. Zmiana ma na ce-
lu ujednolicenie progów dochodo-
wych programów „Czyste Powie-
trze” i „Stop Smog”, dzięki czemu 

więcej osób skorzysta z podwyż-
szonego poziomu dofinansowania 
w „Czystym Powietrzu”, czyli otrzy-
ma bezzwrotną dotację wynoszącą  
do 37 tys. zł.

Od 1 lipca 2021 r. dla gospo-
darstw jednoosobowych próg do-
chodowy wzrośnie o 229 zł, czyli do 
kwoty 2 189 zł. Z kolei dla gospo-
darstw wieloosobowych próg do-
chodowy podwyższy się o 164 zł, 
czyli do poziomu 1 564 zł na osobę.

Wyższe dotacje na kotły 
na pellet o podwyższonym 
standardzie

Zgodnie z dotychczasowymi 
zapisami w programie „Czyste 
Powietrze”, począwszy od 1 lip-
ca 2021 r. możliwe będzie ubie-
ganie się o wsparcie na zakup  
i montaż kotła na pellet o podwyż-

szonym standardzie. To szansa 
na dotacje do 9 tys. zł (nie więcej 
niż 45% faktycznie poniesionych 
kosztów) w podstawowym po-

ziomie dofinansowania. W pod-
wyższonym dotacja ta wynosi do  
12 tys. zł (nie więcej niż 60% 
kosztów).

Nie dla węglówek
Nowości w programie „Czyste Powietrze”. Od 2022 r. koniec dotacji na piece węglowe.

Wycofanie dotacji na kotły węglowe, 
zwiększenie progów dochodowych 
uprawniających do podwyższonego 
poziomu dofinansowania oraz 
poszerzenie listy kosztów 
kwalifikowanych o kotły na pellet 
o podwyższonym standardzie - to 
trzy nowości w programie „Czyste 
Powietrze”, które zaczną obowiązywać 
już od 1 lipca 2021 roku.
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